
 

 

 

 

PREGUNTES ESCRITES QUE FORMULA EL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE COMPROMÍS PER 

NOVELDA AL PLENARI ORDINARI DEL 12 GENER DE 2016 

1.- Per què en la Policia Local és pràcticament nul l’ús de la nostra llengua tant a nivell oral com 

a nivell escrit? Hi ha hagut cap instrucció per part d'alcaldia com a màxima autoritat per tal que 

hi haja una presència digna de la nostra llengua en el servei de Policia Local?  

2.- Hem sabut que el partit polític de Podemos Novelda ha denunciat al Síndic de Greuges 

l’eliminació del servei del bus urbà de Novelda amb tots els efectes negatius que això ha suposat 

per a sectors de la població més vulnerables. Ha requerit el Síndic de Greuges cap documentació 

o explicació a l’equip de govern per aquesta mesura que nosaltres també considerem com una 

retallada social injustificable?  

3.- Corria l’any 2012 quan amb els vots dels regidors del Partit Popular i d’UPyD es va suspendre 

la tramitació del Pla General d’urbanisme. El passat juliol, després de més de tres anys sense 

moure ni un  paper,  Compromís va presentar una moció al plenari ordinari per tal de reprendre 

els treballs del Pla General. Vostés, Sr. Alcalde, el seu grup i els seus socis de govern no la van 

aprovar amb l’excusa que això era una prioritat que anaven a gestionar immediatament. 

Certament, ha passat ja mig any des de la iniciativa de Compromís i no hem tingut cap notícia 

que s’hagen reprès els treballs del Pla General. És més, en els pressupostos de 2016 no apareix 

cap consignació pressupostària en este sentit. Per les explicacions que va donar el Sr. Esteve en 

el passat plenari extraordinari durant el debat dels pressupostos municipals, entenem que 

pensen utilitzar una partida d’inversions anterior amb finançament. Si és així, ens pot dir quina 

és la inversió que té el finançament adient per als treballs del Pla General i a quin pressupost 

correspon? 

4.- Tots coneixem, Sr. Alcalde, que hi ha moltes empreses ubicades en el casc urbà que estan 

desitjoses de trobar una nova ubicació en sòl industrial. Sòl que no troben a causa dels preus de 

les parcel·les en els polígons existents a Novelda. Com pensen solucionar el problema de la falta 

de sòl industrial competitiu en la nostra ciutat? 

5.- També ens ha estranyat que en els pressupostos de 2016 no aparega cap consignació 

econòmica per a la Relació de Llocs de Treball que tant van reclamar quan eren oposició i que 

consideren imprescindible en els seus programes electorals. Podem saber per què no han 

consignat cap partida econòmica en els pressupostos? 

6.- Fa poc es van firmar convenis amb entitats de caràcter social com ara la Creu Roja, CAPAZ o 

Malats d’Alzheimer. Convenis corresponents a l’exercici pressupostari de 2015, pressupost 

prorrogat que disposava de partides pressupostàries suficients per a poder aprovar-los. En els 

pressupostos de 2016 no apareix ni partida ni consignació alguna per a poder signar estos 

mateixos convenis corresponents a l’any 2016. Podrien explicar-nos d’una manera clara per què 

no apareixen en els pressupostos de 2016 cap partida pressupostària per atendre els convenis i 

subvencions a associacions i col·lectius en l’any que acabem d’encetar? Vol dir això que en 2016 



 
 

  

associacions com la Creu Roja, Associació de Malalts d’Alzheimer, Associació Capaz i altres es 

quedaran sense la imprescindible ajuda municipal? 

7.- Sra. Regidora d’Hisenda, està vostè segura que pressupostant partides per a subvencions a 

associacions en els pressupostos de 2017 per les activitats realitzades en 2016 s’està complint 

amb el manament legal del “principi d’anualitat pressupostària”? Compta vostè amb un informe 

que avale este canvi de criteri respecte a les subvencions i convenis? 

8.- Fa uns anys que no es convoca el concurs de narrativa en valencià “Pasqual Garcia” per als 

centres escolars que, sens dubte, contribuïa modestament a la creació literària en la nostra 

llengua. Pensen convocar este mateix concurs o un altre de similars característiques per tal de 

promocionar l’ús literari del valencià en els centres educatius de la nostra ciutat?  

9.- Del segon al tercer trimestre de 2015 s’ha incrementat el període mig de pagament de 

factures de 212 a 252 dies. Podem conèixer la raó d'este increment? Per què es tarda més a 

pagar les factures? 

10.- En un passat plenari li preguntàvem al Sr. Esteve quin augment percentual representava 

l'increment percentual en el rebut de l’IBI que paguen els ciutadans entre 2015 i 2016. No ens 

va contestar. Podria contestar-nos hui? 

11.- El passat dia 28 de desembre part de la façana de número 6 del carrer Gran Capitán va caure 

a la via pública i des d’eixe dia dit carrer està tallat per al trànsit tant de vehicles com vianants. 

Atenent tant al perill que suposa per als veïns la part de la façana que segueix en peu, com les 

molèsties que ocasiona a les persones majoritàriament majors i amb mobilitat reduïda que viuen 

en esta zona i gran quantitat de xiquetes i xiquets que van a les escoles properes, ¿quines 

mesures pensen adoptar i quan per solucionar este problema? 

12.- Sr. Alcalde, en quina situació es troba la concessió de panells lluminosos publicitaris 

(MUPIs)? 

13.- Sr. Alcalde, com es regula l’impost que hauria de gravar a les tanques publicitàries exteriors? 

14.-  Sr. Alcalde, tenim entès que s’estan fent estudis en alguns edificis municipals de millora de 

l’eficiència energètica i instal·lació de plaques solars per a autoconsum. Algunes empreses que 

realitzen estes instal·lacions poden finançar la inversió amb l’estalvi que es genera en el rebut 

de la llum, de manera que no supose cap sobrecost per a l’Ajuntament i genere beneficis 

mediambientals des del primer minut i també un important estalvi econòmic a mitjà termini. 

Ens pot informar de l’estat d’estos estudis? Tenen pensat adoptar esta solució en els edificis 

municipals? Han valorat també la possibilitat de contractar el subministrament de llum amb 

cooperatives elèctriques que subministren energia verda i tenen una forma de funcionar més 

social i transparent? 

15.- Sr. Alcalde, ens sorprèn la desaparició en els pressupostos de 2016 de les partides de 

manteniment del servei municipal de lloguer de bicicletes Novelbici i la d’ingressos per l’ús o 

alta d’este servei. Vol dir això que pensen eliminar també el servei de Novelbici? 


